
Katrien Bergé is sinds eind 2006 ver-

bonden aan de Facultés Universitaires 

Notre Dame de la Paix (FUNDP) in 

Namen. Tot begin 2011 was ze directrice 

van de Bibliothèque universitaire Moretus 

Plantin ook in Namen, en sindsdien is ze er 

opdrachthouder ‘duurzame ontwikkeling 

en toegang tot wetenschappelijke infor-

matie’. Ook maakt ze sinds kort deel uit 

van het WDI-bestuur van de VVBAD.

Wat was je motivatie om lid van de 
VVBAD te worden? 
Ik ben lid geworden toen ik in 1985 voor 
het eerst een vaste job had als biblio-
theekassistente in de Hoofdstedelijke 
Openbare Bibliotheek. In die peri-
ode volgde ik ook de interuniversitaire 
Speciale licentie Documentatie- en 
Bibliotheekwetenschap aan de UIA. Willy 
Vanderpijpen bood ons de mogelijkheid 
om de Akte van Bekwaamheid tot het 
houden van een Openbare Bibliotheek 
te behalen. Als pas afgestudeerde is het 
erg belangrijk om referentiepersonen te 
ontmoeten die je motiveren om mee te 
denken over het beroep, om je te oriën-
teren in de sector. 

Gedurende een gevarieerde loopbaan 
heb ik nog meerdere oversten gehad 
die, als ze al niet erg actief waren in de 
VVBAD, de vereniging in ieder geval zeer 
genegen waren. Nooit heb ik enig pro-
bleem gehad om een studiedag te mogen 
volgen. Nascholing en permanente vor-
ming zijn belangrijker dan ooit en uitwis-
seling onder collega’s vormt ongetwijfeld 
een meerwaarde.

Je bent sinds kort ook WDI-bestuurslid, 
wat heeft je die stap doen zetten? 
In het kader van mijn nieuwe opdracht 
lijkt het me verrijkend om opnieuw het 
contact met Vlaanderen op te nemen 
en actief te participeren aan het debat. 
Als deeltijdse opdrachthouder ‘toegang 
tot wetenschappelijk informatie’ is me 
gevraagd om voor de FUNDP een open-
accessstrategie voor te bereiden. Als je 
de succesvolle buitenlandse voorbeelden 
bekijkt, kan je alleen maar het belang van 
een structurele interinstitutionele samen-
werking bepleiten.

Welke thema’s liggen je nauw aan het 
hart? 
Duurzaamheid, waaronder de groene 
bibliotheek, vormt de tweede poot van 
mijn huidige job. De rubriek ‘Duurzaam’ 
in META was trouwens de rechtstreekse 
aanleiding om aan de sectie WDI voor te 
stellen om bestuurslid te worden. In het 
Beleidsplan 2012-2016 heeft niet alleen 
ecologie maar ook Open Access haar 

plaats. Dat spoort goed met waarmee ik 
bezig ben. Verder blijf ik erg geïnteres-
seerd in alle thema’s met betrekking tot 
wetenschappelijke informatie, in het bij-
zonder de vrijwaring van een zo breed 
mogelijke toegang ertoe op lange termijn. 
Maar laat ons vooral de kwaliteit van de 
inhoud niet uit het oog verliezen.

Wat hoop je er voor jezelf uit te halen, 
zowel persoonlijk als professioneel?
De vinger aan de pols houden. Ik behoor 
tot de pre-internetgeneratie en stel vast 
dat het niet evident is om de ontwikke-
lingen te volgen, laat staan bij te dragen 
aan het debat. Ik ben nog niet aanwezig 
op de sociale netwerken, iets wat ik in 
2012 toch eens van naderbij wil bekijken. 
Anderzijds hoop ik iets van mijn ervaring 
te kunnen doorgeven.

Hoe hoop je dat de VVBAD zich verder 
zal ontwikkelen?
In het Beleidsplan 2012-2016 wordt 
de zeer ruime categorie “alle burgers” 
genoemd om aan te geven dat iedereen 
gebruik moet kunnen maken van goed 
bewaarde en toegankelijke informatie. 
Misschien mag er toch iets meer gewicht 
gegeven worden aan de poot weten-
schappelijke informatievoorziening. Mijn 
indruk is dat de VVBAD vooral opkomt 
voor de traditionele sectoren, openbare 
bibliotheken en archieven. Maar de ver-
eniging bestrijkt een breed domein. Dat 
maakt het niet eenvoudig om alle secto-
ren en subdomeinen steeds evenwaardig 
te behandelen. Anderzijds staan we voor 
de uitdaging om out of the box te denken.

Een ander aspect dat daar bij aansluit, is 
de toekomst van de consortia voor de 
gezamenlijke aankoop van (wetenschap-
pelijke) digitale informatie en de rol van 
Open Access daarin. Verder verdient de 
VVBAD een grotere zichtbaarheid buiten 

Vlaanderen en Nederland. Het is belang-
rijk om meer aanwezig te zijn op de inter-
nationale fora. Ten slotte verdient ook de 
afwezigheid van een volwaardige mas-
teropleiding voor de bibliotheeksector in 
Vlaanderen aandacht. Het begrip ‘mentor’ 
drukt goed uit wat ik verwacht(te) van 
ervaren collega’s. Meestal tref je wel een 
baas die de rol van een goede mentor 
vervult, maar soms ook niet. Dan kan een 
beroepsvereniging toch iets compense-
ren, een ontmoetingsplaats zijn, een sti-
mulans, een hart onder de riem. (Rl) 

“EEN BEROEPSVERENIGING KAN DE ROL  
SPELEN VAN MENTOR, EEN HART ONDER DE 
RIEM STEKEN”
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Katrien Bergé:

“Nascholing en permanente 
vorming zijn belangrijker dan ooit”




